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Από το υπ’ αριθ. 8/2000 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 209/2000 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Eισήγηση στον  Γ.Γ.Π.Κ.Μ. για συγκρότηση 
επιτροπής κρίσης  καλλιτεχνικών έργων αξίας 
μέχρι 1.000.000 δρχ. 

 
       Σήμερα 8 Μαίου του έτους 2000 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 
15:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού κτιρίου της οδού Μητροπόλεως 55, ύστερα από την με 
ημερομηνία 4-5-2000 γραπτή πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους 
Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα 
άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ 410/95 (Δ.Κ.Κ.) και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 33 μελών βρέθηκαν παρόντα 23 μέλη. 
          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  

                                                                                                   Πάρεδροι 
1. Μ. Ποτουρίδης Δ. Ταχματζίδης Χ. Μουτσιόπουλος 
2. Ι. Κουρουζίδης Κ. Πουλασουχίδης  
3. Μ. Γαβρίδης K. Aσλάνογλου  
4. Α. Δελαβερίδης Κ. Κόλβατζης  
5. Δ.  Πέτκος Α. Κεσίδης  
6. Ε.  Λελεκάκης Β. Γιαννουλάκης  
7. Κ. Γκαβαϊσές Σ.  Παναγιωτίδης Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Κ.  Βαφείδης Λ. Τσαβδαρίδης Πάρεδροι 
9. Γ. Ουρσουζίδης Ε. Λευκοπούλου -------- 

10. Ν. Χαμαλής Γ. Μανακούλης  
11. Σ. Γεωργιάδης    
12. Ι.  Τριανταφυλλίδης    
13. Π. Πιτούλιας ΣΗΜΕΙΩΣΗ:1) Κατά τη συζήτηση  της  υπ’ αριθ. 204/2000 
14. M. Σουμελίδης απόφασης    αποχώρησαν    οι   κ. κ.   Θ.  Σιδηρόπουλος,  Ε.  
15. Α. Ταραλάς Σοφιανίδης. 
16. Χ.  Σκουμπόπουλος 2) Κατά   τη  συζήτηση της  υπ’  αριθ. 205/2000  απόφασης 
17. Χ. Γεωργιάδης Αποχώρησαν  οι  κ.κ.  Ι.  Κουρουζίδης,   Μ.  Γαβρίδης,   Π. 
18. Θ.  Σιδηρόπουλος Πιτούλιας, Π. Αγαθαγγελίδης. 
19. Ε. Σοφιανίδης 3) Κατά  τη  συζήτηση  της  υπ’  αριθ. 208/2000  απόφασης 
20. Ι. Ακριβόπουλος αποχώρησε ο κ. Χ. Μουτσιόπουλος. 
21. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή  
22. Ε. Κουκουρδής  
23. Π. Αγαθαγγελίδης  

 



Στη συνέχεια ο προεδρεύων πλειοψηφών σύμβουλος εισηγούμενος το 8ο θέμα 
της ημερήσιας διάταξης έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 25-4-2000 δικό του 
εισηγητικό σημείωμα, ως αντιδημάρχου τεχνικών, που έχει ως εξής: 

Με αφορμή μία σειρά θεμάτων που απασχόλησαν το Δημοτικό Συμβούλιο 
πρόσφατα και αφορούν την τοποθέτηση καλλιτεχνικών έργων ή μνημείων σε 
διάφορα σημεία της πόλης ή των συνοικισμών, κρίνεται σκόπιμο να αποφασίσει το 
Δημοτικό Συμβούλιο την συγκρότηση μόνιμης Επιτροπής κρίσης αυτών όπως 
προβλέπουν οι σχετικές διατάξεις πριν την απόφασή του για τον καθορισμό της θέσης 
τους στους κοινόχρηστους χώρους. 

Συγκεκριμένα ορίζεται στην παρ. 4 του άρθρου 9 του Π.Δ 28/80 "Περί 
εκτελέσεως δημοτικών και  κοινοτικών έργων και προμηθειών" όπως τροποποιήθηκε 
με το Π.Δ 1188/81, οι επιτροπές ορίζονται από τον Νομάρχη. 

"Για έργα των οποίων η αξία φθάνει το 1.000.000 δρχ. (μη περιλαμβανομένου 
του ΦΠΑ) στις επιτροπές κρίσης δεν συμμετέχει μέλος του Επιμελητηρίου 
Εικαστικών Τεχνών Ελλάδος. 

Η  επιτροπή είναι τριμελής αποτελούμενη από: 
α)Τον Προϊστάμενο της ΤΥΔΚ. 
β)Από ένα Αρχιτέκτονα της ΤΥΔΚ ή της Δ.Τ.Υ.Ν. ή άλλης Υπηρεσίας του 

Νομού ή της περιφέρειας ή ενός Γλύπτου. 
γ)Από έναν Δημοτικό Σύμβουλο". 
Επειδή ο Δήμος Βέροιας διαθέτει Τεχνική Δ/νση με το ανάλογο επιστημονικό 

προσωπικό, προτείνεται να ορισθεί ως το πρώτο  μέλος της επιτροπής ο Δ/ντής του 
Τεχνικού και Πολεοδομικού Τμήματος, ενώ το δεύτερο μέλος μπορεί να είναι 
Αρχιτέκτονας υπάλληλος του Δήμου. 

Έχοντας υπόψη τα πιο πάνω παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο να 
αποφασίσει για την σύνθεσή της και να εισηγηθεί στον Νομάρχη Ημαθίας αναλόγως, 
για να ορίσει την αρμόδια επιτροπή. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 
 Δήμαρχος :Το 8ο και το 9ο θέμα είναι ταυτόσημα. Αφορούν τις επιτροπές για 
καλλιτεχνικά δημιουργήματα κάτω και πάνω από 1 εκ. δρχ. και πρέπει να 
συγκροτηθούν οι επιτροπές. 
 Θα πρέπει  πριν γίνει προκήρυξη να συγκροτηθεί η σχετική επιτροπή. 
 Για την επιτροπή κάτω από 1 εκ. προτείνεται: 1) Ως πρόεδρος της επιτροπής ο 
Δ/ντής των τεχνικών υπηρεσιών του Δήμου Γ.Κωστούλας και 2) Ως μέλος της 
επιτροπής η Μ.Αλδάκου, 3)Από πλευράς Δ.Σ, ο μοναδικός αρχιτέκτονας, ο 
κ.Βαφείδης. 
 Η ίδια πρόταση ισχύει και για το 9ο θέμα το  οποίο συμπληρώνεται και από 2 
μέλη του καλλιτεχνικού Επιμελητηρίου και τις αποζημιώσεις των μελών. 
 Η πρόταση για τις αποζημιώσεις των μελών του  καλλιτεχνικού 
Επιμελητηρίου είναι: 1)Η κάλυψη των εισιτηρίων, όποτε απαιτηθεί.2)Η 
διανυκτέρευση και 3)Η ημερήσια αποζημίωση, ίση με την ημερήσια αποζημίωση του 
Δημάρχου όταν κινείται εκτός έδρας. 
 Για τα άλλα μέλη, εάν χρειαστεί να μετακινηθούν εκτός έδρας, είναι τα 
εισιτήρια και η διανυκτέρευση. Για τις ημέρες της συνεδρίασης αποζημίωση ίση με 
αυτή που δικαιούνται οι υπάλληλοι για την ημερήσια αποζημίωσή τους εκτός έδρας. 
 Προεδρεύων :Ορίστε τοποθετήσεις. 
 Σκουμπόπουλος :Χαιρόμαστε που σε σύντομο χρονικό διάστημα φέρατε θέμα 
για ορισμό αυτής της επιτροπής. Λυπόμαστε που δεν μας ακούσατε τότε που είχε 
έρθει θέμα για αποδοχή δωρεάς ενός μνημείου. Έπρεπε να στείλει έγγραφο η 
περιφέρεια για να πειστείτε ότι πρέπει να γίνει αυτή η επιτροπή. 



 Συμφωνώ για τα μέλη που προτείνει ο κ. Δήμαρχος.  Θεωρώ  όμως  ότι πρέπει 
να είναι πρόεδρος ο Δημοτικός Σύμβουλος κ. Βαφείδης. 
 Για τη επιτροπή πάνω από 1εκ. δρχ. προτείνω να την εμπλουτίσουμε ακόμη 
περισσότερο και με άλλους Δημ.Συμβούλους. Θα πρότεινα τον κ. Ουρσουζίδη, τον κ. 
Πέτκο και τον κ. Γκαβαϊσέ. Δεν το απαγορεύει η νομοθεσία. 
 Δήμαρχος :Το εισηγητικό λεει ότι η επιτροπή  είναι πενταμελής. Δέχομαι  να 
είναι πρόεδρος ο δημ. σύμβουλος από τη στιγμή που συμμετέχει στην επιτροπή. 
 Ουρσουζίδης :Δεν μπορώ να συμφωνήσω. Με κάποιες διατάξεις ορίζονται τα 
μέλη. Εμείς εδώ έχουμε αρχιτέκτονα. Ωστόσο εξαιρείται η ουσιαστική συμβολή των 
ανθρώπων που μοχθούν για ένα αναβαθμισμένο οικιστικό περιβάλλον της πόλης μας. 
Με ποιο σκεπτικό να ψηφίσω την συμβολή του προϊσταμένου της ΤΥΔΚ και να μην 
απαιτήσω να συμμετέχει ο σύλλογος αρχιτεκτόνων ή μηχανικών, που εκφράζουν τον 
τεχνικό κόσμο και  που θα  μπορούσαν να μας βοηθήσουν ουσιαστικά. 
 Γι αυτό και μόνο το λόγο αρνούμαι να το ψηφίσω, ως προς τη λογική και όχι 
ως προς τα πρόσωπα. 
 Προεδρεύων πλειοψηφών σύμβουλος : Κε Δήμαρχε έχετε να προτείνετε 
κάποια αλλαγή; 
 Δήμαρχος :Όχι. 
 Προεδρεύων : Ορίστε δευτερολογίες. 
 Σκουμπόπουλος :Πρέπει  να είναι όσο το δυνατόν περισσότεροι τεχνικοί 
δημοτικοί σύμβουλοι. 
 Δεν προβλέπεται από κάποιο νόμο η σύνθεση της επιτροπής αλλά από μία 
εγκύκλιο του Υπ. Εσ/κών του 73. Άρα μπορούμε να την διευρύνουμε. Την επιτροπή 
δεν την συγκροτεί ο Νομάρχης αλλά η Περιφέρεια. 
 Εμείς  εάν καλύπτουμε  αυτούς που λεει η εγκύκλιος, μπορούμε να βάλουμε 
κι όσους παραπάνω δημοτικούς σύμβουλους θέλουμε. Δεν κάνουμε καμία παράβαση 
νόμου. 
 Ουρσουζίδης :Ο αρχιτέκτονας είναι αρμόδιος και μπορεί να εκφράσει άποψη. 
Εγώ δηλώνω τελείως αναρμόδιος για το συγκεκριμένο αντικείμενο. 
 Προεδρεύων: Ποιοι ψηφίζουν την πρόταση του Δημάρχου; 

 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 12 σύμβουλοι: 
Μ. Ποτουρίδης, Α. Δελαβερίδης, Δ. Πέτκος, Ε. Λελεκάκης, Κ. Γκαβαισές, Κ. 
Βαφείδης, Ν. Χαμαλής, Σ. Γεωργιάδης, Ι. Τριανταφυλλίδης, Μ. Σουμελίδης, Α. 
Ταραλάς, Μ. Τσαμήτρου – Καραχατζή. 
 Προεδρεύων: Ποιοι ψηφίζουν την πρόταση του κ. Χ. Σκουμπόπουλου; 

 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 5 σύμβουλοι: 
Γ. Ουρσουζίδης, Χ. Σκουμπόπουλος, Χ. Γεωργιάδης, Ι. Ακριβόπουλος, Ε. 
Κουκουρδής. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 25-4-00 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου τεχνικών κ. Μενέλαου 
Ποτουρίδη. 
2.- Ότι προκειμένου να τοποθετηθούν καλλιτεχνικά έργα ή μνημεία αξίας μέχρι 
1.000.000 δρχ., σε διάφορα σημεία της πόλης και των συνοικισμών, είναι απαραίτητη 
η συγκρότηση μόνιμης επιτροπής κρίσης αυτών. 
3.- Ότι ο Δήμος μας διαθέτει δ/νση τεχνικού – πολεοδομίας με το ανάλογο 
επιστημονικό προσωπικό. 
4.- Τις προτάσεις του Δημάρχου και των δημοτικών συμβούλων όπως αυτές 
αναπτύχθηκαν στη συζήτηση του παρόντος θέματος. 
5.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 



6.- Τις διατάξεις του άρθρου 9 (παρ. 4) του Π.Δ. 28/80 «περί εκτελέσεως δημοτικών 
και κοινοτικών έργων και προμηθειών» όπως τροπ/θηκε με το Π.Δ. 1188/81. 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 

Α) Προτείνει ως μέλη στην επιτροπή κρίσης καλλιτεχνικών έργων αξίας μέχρι 
1.000.000 δρχ. (χωρίς Φ.Π.Α.), τους: 
1. Κων/νο Βαφείδη, δημοτικό σύμβουλο, αρχιτέκτονα μηχανικό, ως πρόεδρο. 
2. Γεώργιο Κωστούλα, αρχιτέκτονα μηχανικό, προϊστάμενο δ/νσης τεχνικού - 

πολεοδομίας. 
3. Μαρία Αλδάκου, αρχιτέκτονα μηχανικό, προϊσταμένη τμήματος 

προγραμματισμού και ανάπτυξης. 
Β) Να εισηγηθεί στον Γενικό Γραμματέα Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας τη 

συγκρότηση στο Δήμο Βέροιας της παραπάνω επιτροπής. 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό    209/ 2000 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

O  ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ ΠΛΕΙΟΨΗΦΩΝ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
ΔΗΜΟΤΙΚΟΣ ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ I.  Kουρουζίδης Χ. Σκουμπόπουλος 

 Μ. Γαβρίδης Χ. Γεωργιάδης 
 Α. Δελαβερίδης Θ. Σιδηρόπουλος 

ΜΕΝΕΛΑΟΣ ΠΟΤΟΥΡΙΔΗΣ Δ.  Πέτκος Ε.  Σοφιανίδης 
 Ε. Λελεκάκης Ι.  Ακριβόπουλος 
 Κ. Γκαβαϊσές Μ.  Τσαμήτρου-Καραχατζή 
 Κ. Βαφείδης Ε. Κουκουρδής 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Γ. Ουρσουζίδης Π.  Αγαθαγγελίδης 
 Ν.  Χαμαλής   
 Σ. Γεωργιάδης   

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΤΑΡΑΛΑΣ Ι. Τριανταφυλλίδης   
 Π.  Πιτούλιας   
 Μ. Σουμελίδης   
     
     
 ΔΗΜΑΡΧ. ΠΑΡΕΔΡΟΣ  
 Χ. Μουτσιόπουλος  

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  18-5-2000 

Ο Αναπληρωτής Δημάρχου 
 
 
 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΑΧΜΑΤΖΙΔΗΣ 
  

 


